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Burgemeester & wethouders

Datum 21 september 2023

Onderwerp
Convenant Gezonde Sportevenementen

Wij willen
We hechten waarde aan voldoende beweegaanbod en een gezonde leefstijl voor alle 
inwoners van Hoogeveen.

Wij besluiten
1. In te stemmen met het Convenant Gezonde Sportevenementen.
2. De ambities van het convenant uit te dragen richting organisatoren en betrokkenen.
3. Te onderzoeken hoe we dit op kunnen nemen in sport- en evenementenbeleid.

Want
1.1. Als gemeente hebben we gezondheid hoog op de agenda staan

Als gemeente Hoogeveen hebben we door het zijn van JOGG-gemeente, ons 
Sportakkoord en de ambities uit het GALA gezondheid en bewegen hoog op de 
agenda staan. Daar handelen we dan ook naar en we promoten sport en 
bewegen. De ambitie van het convenant is als volgt: “Partijen willen een 
gezamenlijke beweging in gang zetten, haar krachten bundelen en ernaar streven 
dat in 2030 sportevenementen en daarmee verbonden side-evenementen 
stimuleren tot een gezonde keuze door middel van gezonde sportsponsoring en 
een gezond aanbod van eten en drinken. Onze eigen ambities en beleid sluiten 
dus goed aan bij de ambities van het convenant.

1.2. Sluit aan bij gemeentelijke ambities
Zoals benoemd sluit dit convenant aan bij verschillende ambities van de gemeente 
Hoogeveen. Denk hierbij aan bevorderen vitaliteit en gezondheid uit het 
Sportakkoord, de ambities vanuit JOGG, en meer inwoners doen gezond en 
gelukkig mee vanuit GALA. Door middel van ons te conformeren aan dit 
convenant zetten we deze ambities kracht bij. Er zijn veel sportevenementen in 
en rond Hoogeveen, waar zeker ook veel jeugdigen op af komen. Dan is het extra 
belangrijk dat er daar ook aandacht is voor gezondheid. Met dit convenant kunnen 
we dat gaan stimuleren samen met organisatoren en andere betrokken partijen.

 
1.3. Krachtige samenwerking in Drenthe

Alle Drentse gemeenten hebben in het laatste PHO-sport aangekondigd dit 
convenant te ondertekenen. Hiermee geeft Drenthe een krachtig signaal af dat we 
niet alleen graag zien dat er nog meer aandacht komt voor gezondheid en een 
gezonde omgeving, maar we ons er ook actief voor in willen zetten.

2.1. Uitvoering geven aan het convenant
Met het ondertekenen van het convenant geeft de gemeente aan zich in te 
spannen om de ambities uit te dragen in het relevante netwerk van organisatoren. 
Dit is een eerste stap in het gezonder maken van evenementen. Via onder andere 
de afdelingen sport en vergunningverlening kunnen de contacten gelegd worden 
met organisatoren. 

3.1. Structurele implementatie van het convenant 
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De aandacht voor gezonde sportevenementen is geen eenmalige activiteit. Het 
effect is pas zichtbaar wanneer dit langdurig ingezet wordt. Om dit te kunnen 
borgen is het noodzakelijk om de inhoud van het convenant op te nemen in 
subsidieregels en beleid. 

Maar

Het organiseren van sportevenementen moet financieel haalbaar blijven
Een sportevenement draait ook deels op de omzet die uit eet- en drankverkoop wordt 
gehaald. Wanneer de gemeente op gaat leggen dat er alleen een gezond aanbod mag 
zijn, heeft dit mogelijk gevolgen voor de omzet en daarmee de begroting van een 
evenement. Er kan wel gekeken worden naar het stimuleren van het aanbieden van een 
gezond alternatief waarbij sprake is van een rustige overgang van ongezond naar 
gezond.

De ambities uit het convenant wijken licht af van de beslispunten uit het voorstel
In het convenant zijn de ambities of inspanningsverplichtingen soms scherp 
geformuleerd. Met dit collegevoorstel gaan we vooral de intentie aan om alle ambities uit 
te voeren en we onderzoeken dan ook waar de mogelijkheden liggen om het in ons 
beleid op te nemen.

In het convenant is geen schriftelijke mogelijkheid opgenomen om eruit te stappen
Maar het convenant heeft het duidelijk over de intentie die de deelnemers hebben om 
aan de uitgangspunten te werken. Dit betekent dat niemand ons hier formeel aan zal 
houden. Dit is ook besproken met JOGG en per mail bevestigd.

Achtergrond
Al enige jaren is er groeiende aandacht voor het onderwerp gezonde omgeving. Onder 
meer via JOGG, het lokale Sportakkoord en via het GALA wordt hier aandacht aan 
besteed. De gedachte erachter is dat een gezonde omgeving bijdraagt aan een gezonde 
leefstijl. Daar hoort onder andere sporten en bewegen bij, maar ook het stimuleren tot 
het maken van gezonde keuzes o.a. bij evenementen.

De financiële gevolgen zijn 
Er zijn op dit moment geen financiële gevolgen van het ondertekenen van dit convenant.

Alternatieven
Een alternatief is om het convenant niet te ondertekenen. In dat geval zetten we geen 
stappen in de richting van gezondere sportevenementen (in elk geval niet via deze weg) 
en besteden we hier de komende tijd geen extra aandacht aan. We wijken dan af van de 
op Drenthe niveau gemaakte afspraken.

Communicatie
Het besluit wordt openbaar gepubliceerd via de besluitenlijst. Vervolgens zal er aandacht 
zijn voor de ondertekening door alle Drentse gemeenten in de week van het EK 
Wielrennen. Denk aan (sociale) media en een persbericht.

Bijlagen
Convenant Gezonde Sportevenementen
Informatie over dit convenant


